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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om der er ønsker eller emner uden for skatteområdet, som er ble-

vet koblet sammen med drøftelser om en dobbeltbeskatningsaftale eller offentliggørelsen 

af principaftalen/principerklæringen? 

 

Svar 

Indgåelsen af dobbeltbeskatningsoverenskomster bidrager overordnet til økonomisk ud-

vikling ved at skabe klarhed over borgeres og virksomheders skattemæssige forhold og ved 

at sikre, at dobbeltbeskatning undgås i det omfang, en sådan dobbeltbeskatning måtte op-

stå. Dette understøtter overordnet samhandel og investeringer til gavn for de kontrahe-

rende lande. Derudover styrker dobbeltbeskatningsoverenskomster samarbejdet mellem 

landenes skattemyndigheder.  

 

Hvorvidt der indledes forhandlinger om en dobbeltbeskatningsoverenskomst med et kon-

kret land besluttes generelt med udgangspunkt i nogle overordnede ”sigtelinjer”, herunder 
om der er væsentlige danske interesser i det pågældende land, om der er konkret risiko for 

dobbeltbeskatning for borgere og/eller virksomheder, og om der er udsigt til at opnå enig-

hed om en dobbeltbeskatningsoverenskomst med landet.  

 

Forhandlingerne med Frankrig er indledt og principerklæringen er indgået inden min til-

trædelse som skatteminister, men Skatteministeriet oplyser, at disse sigtelinjer – i overens-

stemmelse med sædvanlig praksis - er lagt til grund i forhold til de verserende forhandlin-

ger med Frankrig.  
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